

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 784b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60 - Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom



Constitutional reforms, minorities rights, remedies for excessive length of proceedings – last meeting of the Venice Commission in 2006

Strasbourg, 14.12.2006 – The European Commission for Democracy through Law – the Venice Commission of the Council of Europe – meets in plenary for the last time in the year 2006 on 15 and 16 December at its usual meeting place *Scuola Grande di San-Giovanni Evangelista* in Venice.

The main highlights of the meeting include:

- exchange of views with the Speaker of the Montenegrin parliament on the new Montenegrin Constitution;
- a first exchange of views on the new Constitution of Serbia with a view to the adoption of an opinion by the Commission in March 2007;
- exchange of views with the Minister of Justice of Kyrgyzstan on the new Constitution of this country;
- adoption of studies on non-citizens and minority rights and on remedies for the excessive length of proceedings;
- adoption of opinions concerning the Ombudsperson of Armenia, the Constitution and on the election code of Georgia .

In addition, the Commission will hold an exchange of views with Alikhan Baimenov, Majilis Deputy, Parliament of Kazakhstan.

All adopted documents are public and will be available on the Commission's website: www.venice.coe.int.

Réformes constitutionnelles, droits des minorités, recours en cas de durée excessive de procédures – dernière réunion de la Commission de Venise en 2006

Strasbourg, 14.12.2006 – La Commission européenne pour la démocratie par le droit – la Commission de Venise du Conseil de l'Europe – tient une séance plénière pour la dernière fois de l'année 2006, les 15 et 16 décembre, à son lieu de réunion habituel, *la Scuola Grande Di San-Giovanni Evangelista* à Venise.

Parmi les points essentiels de cette réunion figurent :

- un échange de vues avec le Président du Parlement monténégrin sur la nouvelle Constitution du Monténégro ;
- un premier échange de vues sur la nouvelle Constitution de la Serbie, en vue de l'adoption d'un avis par la Commission en mars 2007 ;
- un échange de vues avec le ministre de la Justice du Kirghizstan sur la nouvelle Constitution de ce pays ;
- l'adoption d'études sur les droits des non-citoyens et des minorités et sur les recours en cas de durée excessive de procédures ;
- l'adoption d'avis concernant le médiateur arménien, la Constitution et le Code électoral de la Géorgie.

Un échange de vues est également prévu avec Alikhan Baimenov, député du Majilis, Parlement du Kazakhstan.

Tous les documents adoptés sont publics et seront disponibles sur le site web de la Commission : www.venice.coe.int